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Vážení spoluobčané,

omlouvám se předem, ale úvod tohoto zpravodaje bude z větší části věnovaný pro-
blematice odpadů. Důvod je prostý. V květnu letošního roku byl totiž schválený zákon, 
který upravuje s účinností od roku 2013 legislativu v oblasti místních poplatků a mimo 
jiné i maximálních sazeb poplatků za odpady. Tato sazba se zvyšuje ze současné částky 
max. 500 Kč na občana s trvalým pobytem a kalendářní rok na částku max. 1 000 Kč za 
totéž období. Ne, nebojte se, že ze stávajícího poplatku ve výši 420 Kč na občana a rok 
bude v naší obci, počínaje rokem 2013, zvýšený tento poplatek na uvedených 1 000 Kč. 
To jen zmiňuji na jakou max. částku může Zastupitelstvo obce navýšení poplatku schválit. 
Náklady za likvidaci odpadů zkrátka stoupají a naší záchranou je jen zlepšení třídění 
domovního odpadu. Otevřením nového sběrného dvora na odpady v naší obci se podmínky 
k třídění odpadů podstatně zlepšily. Přesto nemohu porozumět tomu, že často vidím na 
vozíku s železným šrotem dovezeným do výkupny železného šrotu ve Veselici např. starou 
lednici, případně elektrický sporák či některý z dalších elektrospotřebičů, které by měly 
skončit v areálu nového Střediska sběru odpadů ve Veselici. Takovéto chování některých 
z nás se nedá vysvětlit jinak, než tak, že je jim přednější nějaká ta padesátikoruna před 
dobrým pocitem z toho, že dotyčný udělá něco pro zlepšení životního prostředí. Přizná-
vám, že je lepší, aby ta lednice nebo sporák skončily třeba ve starém železe, než někde 
na kraji lesa. Pořád si, ale myslím, že je lepší, aby proces jejich likvidace byl řízený a 
bylo z nich využito více než jen ten železný plech, a to už vůbec nedomýšlím, kde končí 
z té lednice obsah její chladící soustavy? Zkrátka, jak je vidět i v informovanosti v této 
oblasti, máme stále co dohánět. Tak snad k tomu přispějí i další informace, které najdete 
uvnitř tohoto zpravodaje.

Tím dalším, co nemůže chybět hned za předešlými pesimistickými úvahami o problema-
tice nakládání s odpady, je naopak vyjádření mých dobrých pocitů z toho, jak dopadl jeden 
ze stromů v Novodvorské aleji v soutěži STROM ROKU 2012. Že prvenství v této soutěži, 
vyhlášené Nadací Partnerství, patří stromu lípy s největším obvodem, se snad během toho 
více jak týdne od vyhlášení ofi ciálních výsledků ankety, dozvěděli všichni. Naopak pro nás 
třináct, kteří jsme se za Novodvorskou alej slavnostního vyhlášení, které proběhlo v Brně 
v Divadle Husa na provázku, zúčastnili, to bylo až do poslední chvíle překvapení, samo-
zřejmě, že velice milé. Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří Novodvorskou alej v této 
anketě podpořili. Největší zásluhu na získávání hlasů mají žáci ze ZŠ Sloup pod vedením 
pana učitele Mgr. Ladislava Sedláka. Ten dokázal žáky školy patřičně namotivovat a pře-
devším díky jim se podařilo nasbírat na podporu stromu v aleji neuvěřitelných 9 879 hlasů, 
což přispělo k suverénnímu vítězství v 11. ročníku této ankety. Velké poděkování, ale také 
patří p. Jiřímu Židů, jehož články o lipové aleji občas obohatí náš zpravodaj. Ten se totiž 
mimo jiné postaral o podání přihlášky do ankety a uhradil ze svého nakoupení soutěžních 
archů, na něž se shromažďovaly hlasy pro naši alej. Za to vše mu patří velký dík.

Závěrem bych se rád přece jenom ještě krátce vrátil k těm odpadům. A to s nabídkou 
především pro naši mládež, aby pomohla vedle zisku ocenění STROM ROKU 2012 
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„pohnout“ i s těmi odpady. Odměnou některému z našich školáků může být např. zisk jedné 
z cen v soutěži „Sbírej a vyhraj“, vyhlášené společností ASEKOL, kde se hraje mimo jiné 
o zbrusu nový tablet od společnosti SAMSUNG. Více informací najdou zájemci o účast 
v této soutěži na webu obce Vavřinec a soutěžní list najdou v tomto zpravodaji nebo přímo 
na sběrném dvoře. Přeji všem, kdo se zapojí do této soutěže a donesou na sběrný dvůr do 
Veselice nepoužívané drobné elektrospotřebiče, co nejvíce štěstí v soutěži a současně jim 
děkuji za jejich příspěvek ke zlepšení nakládání s odpady v naší obci.

Miloslav Novotný, starosta obce

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE DNE 27. 8. 2012

• Rada obce Vavřinec bere na vědomí informaci ze společnosti KORDIS JMK, spol. s r.o., 
že Zastupitelstvo JMK schválilo na svém zasedání dne 21.6.2012 výši fi nančního pří-
spěvku obcí do Fondu IDS pro rok 2013 ve výši 50 Kč na jednoho obyvatele, což činí 
pro obec Vavřinec částku ve výši 42 150 Kč.

• Rada obce souhlasí se zveřejněním záměru na Úřední desku obce na odprodej části 
pozemku p.č. 181/12 a 847/1, vše k.ú. Vavřinec na Moravě.

• Rada obce bere na vědomí stavební povolení vydané SÚ Blansko na stavbu: „Polní cesta 
C2 – veřejně přístupná účelová komunikace“, vedoucí od sportovního areálu v Malé 
Veselici po silnici Blansko – Sloup.

• Rada obce bere na vědomí oznámení Stavebního úřadu Blansko o zahájení řízení 
o povolení výjimky na zmenšení odstupu ze 4 m na 3,5 m od hranice pozemku p.č. 
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st. 80, na němž stojí RD čp. 66, v souvislosti s připravovanou výstavbou RD na pozemku 
p.č. 451/8, vše k.ú. Veselice na Moravě.

• Rada obce bere na vědomí Rozhodnutí vydané KÚ JMK, kterým se uděluje souhlas 
p. Michalu Pernicovi, bytem Suchdol 61, k provozování zařízení ke sběru a výkupu 
odpadů s umístěním provozovny na adrese: Vavřinec, Nové Dvory 64, na pozemku 
p.č. 721/76 a pozemku p.č. st. 87 (garáž), vše k.ú. Suchdol v Moravském krasu.

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2012 ve výši 22,8 tis. Kč na straně příjmů 
i výdajů.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 24. 9. 2012

• Rada obce Vavřinec bere na vědomí vyrozumění obdržené ze SÚ Blansko, oddělení 
silničního hospodářství, o podaném odvolání proti rozhodnutí SÚ Blansko, které podal 
p. Jaroslav Drahovzal, bytem Veselice 62, jež nesouhlasil se způsobem budoucího užívání 
polní cesty C2, vedoucí od sportovního areálu v Malé Veselici po silnici Blansko – Sloup.

• Rada obce bere na vědomí Rozhodnutí KÚ JMK, Odboru životního prostředí, kterým 
se uděluje obci Vavřinec souhlas k provozování Sběrného dvora odpadů ve Veselici.

• Rada obce schvaluje cenovou nabídku společnosti Atelier T&F, s.r.o., Grohova 51, 
60200 Brno, ve výši 21 000 Kč na úpravu projektové dokumentace ke změně stavby 
před dokončením, jejímž předmětem je změna účelu využití části víceúčelové budovy 
ve Veselici z ubytovacích prostor na byty.

• Rada obce bere na vědomí žádost manželů Františky a Jaromíra Václavíkových, bytem 
Veselice 35, o odkoupení pozemku p.č. 1133, k.ú. Veselice na Moravě, s čímž nesouhlasí 
a současně nesouhlasí se zveřejněním záměru o odprodej uvedeného pozemku na Úřední 
desku obce.

• Rada obce bere na vědomí žádost p. Pavla Šebely, bytem Krasová 113, pí. Ilony 
Šebelové, bytem Veselice 35, Jaromíra a Františky Václavíkových, bytem Veselice 35, 
p. Jaroslava Drahovzala, bytem Veselice 62 a pí. Marty Mikóczyové, bytem Veselice 49 
o odstranění parkoviště na pozemku p.č. 1133, k.ú. Veselice na Moravě. Současně bere 
na vědomí informaci starosty obce, že na uvedeném pozemku, na kterém bylo v období 
od poloviny července do konce září 2012 zřízeno provizorní parkoviště pro návštěvníky 
rozhledny Podvrší u Veselice, bylo parkování automobilů a motocyklů k termínu 3.9.2012 
ukončeno. Uvedený pozemek byl v uvedeném období využíván dočasně k parkování 
z důvodu potřeby uvolnění parkoviště u víceúčelové budovy ve Veselici, kde pokračují 
od poloviny července 2012 stavební práce na rekonstrukci uvedené budovy.
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• Rada obce bere na vědomí žádost p. Jana Brzobohatého, bytem Vavřinec 7, a souhlasí 
s jeho zařazením do výběrového řízení na obsazení pozice pracovník Obú Vavřinec.

• Rada obce bere na vědomí žádost p. Miroslava Kočího, bytem Vavřinec 27, a souhlasí 
s jeho zařazením do výběrového řízení na obsazení pozice pracovník Obú Vavřinec.

• Rada obce ukládá starostovi obce zúčastnit se kontrolní prohlídky parkoviště pro 
návštěvníky rozhledny Podvrší u Veselice, umístěné na pozemku p.č. 1133, k.ú. Veselice 
na Moravě.

• Rada obce souhlasí s žádostí manželů Zdeňky a Marka Jarůškových, bytem Veselice 100, 
o změnu pozemku, druh pozemku: trvalý travní porost, na druh pozemku: zahrada, 
u pozemku p.č. 1213/1, k.ú. Veselice na Moravě a ukládá starostovi obce postoupit 
žádost společnosti ATELIER URBI spol. s r.o., Chopinova 301/9, 623 00 Brno, která 
zpracovává návrh nového Územního plánu obce Vavřinec.

• Rada obce souhlasí se zveřejněním záměru na Úřední desku obce Vavřinec, jehož před-
mětem bude směna části pozemku p.č. 759/4 za část pozemku p.č. 9, vše k.ú. Suchdol 
v Moravském krasu.

• Rada obce schvaluje smlouvu o zřízení budoucí smlouvy o zřízení práva odpovídají-
címu věcnému břemenu na uložení kabelového vedení v souvislosti s realizací stavby: 
„Vavřinec – rozšíření DS, Kupová“ – v pozemku p.č. 181/12, k.ú. Vavřinec na Moravě.

• Rada obce schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2012 ve výši 69 tis. Kč na straně příjmů 
i výdajů.

• Rada obce nesouhlasí s nabídkou společnosti VIA ALTA a.s., nájemce kompostárny 
v Blansku, která navrhuje obci možnost provádět likvidaci biologického odpadu na 
kompostárně za cenu 750 Kč bez DPH za 1 tunu zpracovaného odpadu a oproti tomu 
by obec obdržela 250 kg hotového kompostu.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 3.10.2012

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu z jednání Rady obce ze dne 11.7., 1.8., 27.8., 
24.9. a 3.10. 2012 přednesenou místostarostou obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace ve výši 100 000 Kč TJ Vavřinec na 
zajištění provozu fotbalového hřiště ve Vavřinci v roce 2012.

• Zastupitelstvo obce neschvaluje prodej pozemku p.č. 2316 o výměře 321 m², kultura 
trvalý travní porost, k.ú. Vavřinec na Moravě, panu Rostislavu Fialovi, bytem Sloup 182, 
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a doporučuje Radě obce projednat náležitosti prodeje přímo na místě, především potom 
výměru pozemku s cílem přesného vymezení budoucí hranice pozemků v lokalitě 
s ohledem na zachování co nejširšího profi lu tamních cest.

• Zastupitelstvo obce schvaluje partnerskou smlouvu s městem Blansko na projekt 
„Technologické centrum ORP a elektronická spisová služba“.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Veřejnoprávní smlouvu mezi obcí a společností E. ON 
Distribuce, a.s., F. A. Gerstnera 2151/6, 379 49 České Budějovice, na realizaci stavby: 
„Vavřinec – rozšíření DS, Kupová“.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtová opatření č.5/2012, č. 6/2012 a č. 7/2012 
provedená Radou obce Vavřinec v období od minulé schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 8/2012, a to na straně příjmů ve 
výši 107 tis. Kč, na straně výdajů ve výši 2,807 mil. Kč a fi nancování ve výši 2,7 mil. Kč 
přijetím úvěru.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene mezi obcí a společ-
ností JMP Net, s.r.o., Plynárenská 499/1, Brno, na uložení potrubí plynovodní přípojky 
v pozemku p.č. 575/3, 857 a 2307, k novostavbě rodinného domu manželů Kuncových, 
stojící na pozemku p.č. st. 190, vše k.ú. Vavřinec na Moravě.

NOVODVORSKÁ ALEJ JEDE DO BRUSELU

Divadlo Husa na provázku v Brně přivítalo v sobotu 20.10.2012 navrhovatele a 
soutěžící z celé ČR, kteří se spolu s dalšími stromovými kandidáty probojovali do fi nále 
v celostátní anketě „Strom roku 2012“. Anketa je každoročně vyhlašována 21. března, 
tedy k prvnímu jarnímu dni. Návrhy svých stromových favoritů mohou obce, občanská 
sdružení, nevládní organizace i jednotlivci posílat od vyhlášení ankety až do 4. května. 
Odborná porota z nich v červnu vybrala 12 fi nalistů. O vítězi následně rozhodovala 
veřejnost prostřednictvím DMS nebo hlasovacích archů.

Hlasování je v závěru soutěže tajné a tak do poslední chvíle nebylo jasné, kolik 
získali jednotliví účastníci hlasů pro podporu svého stromu. Toto tajemství bylo odha-
leno až rozlomením zapečetěných obálek. První náměstek ministra životního prostředí 
Ing. Martin Frélich tak mohl pogratulovat žákům ze ZŠ Sloup, kteří do soutěže navrhli 
Novodvorskou lipovou alej. Po památném tisu rostoucím pod hradem Pernštejn, je to po 
dlouhých sedmi letech další zástupce Jihomoravského kraje, který v této soutěži zvítězil.

Historické vítězství je umocněno faktem, že Novodvorská alej získala již v loňském 
roce titul „ALEJ ROKU 2011“. I tehdy se tak stalo za velmi významné pomoci žáků ZŠ 
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Sloup. Letošní ročník této soutěže „Strom roku 2012“ již byl celý v režii dětí a jejich 
učitelů ze ZŠ Sloup. Za velké podpory vedení školy a pod vedením Mgr. Ladislava 
Sedláka žáci ZŠ Sloup ve fi nále této soutěže drtivým způsobem porazili ostatních 
11 fi nalistů. Hlasy, které děti získaly, tvořily téměř jednu třetinu všech hlasů zaslaných do 
tohoto ročníku soutěže, což se ještě v žádném z předcházejících deseti ročníků nestalo.

Již sama přihláška do soutěže, kterou děti namalovaly, byla unikátním dílem. Tvořilo ji 
leporelo sestavené z maleb všech 57 stromů, které v aleji rostou. Po jejich slepení získala 
tato přihláška délku více jak 12 metrů. Dalším příjemným překvapením bylo pořadí 
v školní soutěži na podporu hlasování, která na ZŠ Sloup v souvislostí a anketou „Strom 
roku 2012“ proběhla. Nejlepších výsledků v získávání hlasů na podporu Novodvorské 
aleje dosáhly děti, které se svými rodiči v loňském roce vysadily v aleji svůj rodový strom. 
Vítězem školní soutěže v získávání podpisů pro podporu Novodvorské aleje se stal Viktor 
Wenzel (3. B) ze Suchdolu s 556 získanými podpisy. Na druhém místě se umístila Julie 
Látalová (2. A) s 362 podpisy a třetí místo obsadila Barborka Machová (6. A) z Vavřince 
s 346 podpisy. Ještě dalších 15 žáků získalo víc jak 100 podpisů. Na závěrečném rautu mě 
rozesmál dotaz jedné z dívek, kterou zajímalo do jaké soutěže přihlásíme NAŠI alej teď.

Novodvorská alej vítězstvím v národním finále postupuje do evropského kola 
stejnojmenné soutěže, které proběhne v únoru příštího roku. Podle informací z Nadace 
Partnerství by vyhlášení evropského kola mělo proběhnout v Bruselu.

Jiří Židů

ZPRÁVY Z KNIHOVNY VE VESELICI

Setkání knihovníků „Co venkovské knihovny umějí a mohou“
13. a 14. září jsme se měli možnost zúčastnit setkání knihovníků z celé ČR s názvem „Co 

venkovské knihovny umějí a mohou“, a to již jeho osmého ročníku. Zahájení proběhlo ve 
čtvrtek v Městské knihovně Třebíč, kde bylo přichystáno nejen milé uvítání, ale i zajímavý 
program, prohlídka knihovny a občerstvení. V Třebíči jsme pak spolu s průvodcem prošli 
židovské město, synagogu a navštívili baziliku sv. Prokopa. Tam nám hostitelé přichystali 
krásný varhanní koncert. Druhý den pak byla dalším hostitelem obec Petrůvky a její knihovna 
– Knihovna roku 2010. Tato vesnička leží pár kilometrů za Třebíčí a má pouhých 81 oby-
vatel. I když je to malá obec, žije čilým společenským životem, který si vzala za své místní 
knihovna vedená paní Ing. Janou Krejčí. V dopoledních hodinách proběhl v Petrůvkách 
odborný seminář, na kterém jsme měli možnost vyslechnout zajímavé přednášky a také naše 
knihovna dostala prostor na prezentaci své činnosti i naší obce. V odpoledních hodinách 
jsme pak společně navštívili zámek Jaroměřice nad Rokytnou. Navečer byl pro knihovníky 
přichystán společenský večer, na kterém jsme měli možnost si popovídat, navázat nová 
přátelství a načerpat plno inspirací a kontaktů. V září příštího roku budeme toto každoroční 
setkání knihovníků ČR spolu se Svazem knihovníků a informačních pracovníků České 
republiky a Městskou knihovnou Blansko (za fi nanční podpory MK ČR) pořádat, a proto 
jsme pozvali všechny přítomné do naší obce, knihovny a Moravského krasu.
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Soutěžní putování „Hledání tajemství“
V sobotu 15. září si děti z naší obce mohly zasoutěžit a změřit tak síly s dětmi z jiných 

obcí. Regionální oddělení Městské knihovny Blansko a Místní knihovna Němčice pořádaly 
v tento den soutěžní putování s názvem „Hledání tajemství“ zaměřené na poznávání našeho 
regionu a jeho osobností. Počátek soutěže byl v jeskyni Kůlna, kde děti vyslechly poutavý 
výklad, ze kterého mohly čerpat vědomosti do prvního kola soutěže. Další zastávka pak byla 
u budovy Sloupsko-šošůvských jeskyní. Tam si nejprve vyslechly pověst o zkamenělé rodině, 
odpověděly další otázky a mohly se vydat na další cestu směrem na Němčice. V lese pak došlo 
na hledání ovečky, házení šišek a hádání dalších soutěžních úkolů. Cíl putování byl na hřišti 
v Němčicích, kde proběhly další soutěže a také beseda se spisovatelem Vladimírem Klepáčem. 
Ten dětem představil svoji knihu Král lesa a pustil ukázky hlasů zvířat, které pak mohly děti 
hádat. Na závěr našeho soutěžení byly předány dárky a ceny. Každý účastník putování dostal 
i kousek výborného dortu. Naše děti byly velice šikovné a obdržely v soutěži nejvíce bodů. 
Verunka Nečasová z Vavřince pak získala hlavní cenu – pohár „Největší šikula“.

Knihovna roku 2012
Ve čtvrtek 4. října proběhlo v Zrcadlové kapli pražského Klementina již desáté slav-

nostní vyhlášení výsledků soutěže Knihovna roku. Tuto cenu i další dvě – Informační počin 
a Městská knihovna roku – uděluje Ministerstvo kultury ČR. Naše knihovna byla pozvána 
na tento „knihovnický svátek“ a připadla jí letos milá povinnost předat Knihovně roku 2012 
dárek. Za deset roků konání této soutěže vznikla totiž pěkná tradice, že vítězná knihovna 
předešlého roku věnuje dárek nové knihovně. Měli jsme radost, že ten náš (socha svatého 
Vavřince, patrona knihovníků, vytvořená ak. sochařem Romanem Wenzelem) putovala opět 
na Moravu, a to do Obecní knihovny Ratíškovice vedené paní Ing. Marií Škorpíkovou. 
Ratíškovičtí měli z dárku velkou radost a moc se jim líbil. V zaslaném dopise k tomu paní 
knihovnice napsala: „Chtěla bych Vám moc poděkovat za dar předaný v Zrcadlové kapli 
v pražském Klementinu, který byl pro nás velkým překvapením a úplně nás nadchl. Bereme to 
jako ojedinělé dílo, které už našlo v naší knihovně své čestné místo. Velké poděkování vyřiďte 
prosím panu akademickému sochaři Romanu Wenzelovi. Paní Ing. Škorpíková navštíví naši 
obec v září příštího roku u příležitosti setkání knihovníků „Co venkovské knihovny umějí 
a mohou“. V roce 2014 pak bude toto setkání v Ratíškovicích.

Vyhodnocení prázdninové výtvarné soutěže
V pátek 5. října proběhlo v knihovně slavnostní vyhodnocení výtvarné soutěže „Braši, 

u nás straší“. Děti o prázdninách malovaly, modelovaly a psaly pohádkové příběhy. Výtvarná 
dílka se jim moc povedla a za účast v soutěži všechny obdržely dárek. První tři nejlepší pak 
i pěkné ceny. Největší odměnou pak pro všechny byla diskotéka. Knihovna hřměla hudbou 
a tancem až do deváté hodiny. Děti se na diskotéce pořádně vyřádily.

Kdo byl v soutěži nejlepší?
1. místo  Bára a Terezka Machovy
2. místo  Terezka Kašpárková
3. místo  Maruška a Jirka Stehlíkovi

Soutěž byla podpořena 
Ministerstvem kultury ČR v rámci 
projektu „Čteme, malujeme, 
cestujeme, poznáváme – nejen to“.
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Cestovatelská beseda o Japonsku
V sobotu 20. října proběhla v knihovně beseda o Japonsku. O naplnění dalšího cesto-

vatelského snu svého syna Jirky, upoutaného na invalidní vozík, nám opět po roce přijeli 
vyprávět Jiří a Alena Márovi z Přerova. Jejich prostřednictvím jsme nahlédli přímo do 
života japonské rodiny a poznali jsme úžasnou pestrost této tajuplné země. Navštívili jsme 
chrámy, překrásné zahrady, neklidné sopečné oblasti i nespoutané vodopády. Zjistili jsme, 
jak se jezdí rychlodráhou Šinkanzen a měli jsme možnost obdivovat mohutné zápasníky 
sumó i křehké gejši. Pan Mára je společně se svým synem autorem několika cestopisných 
knih a dokumentárních fi lmů, které si mohli účastníci besedy zakoupit. Beseda byla protkána 
promítáním krásných fotografi í a záběrů z DVD, které cestovatelé natočili. Večer jsme tak 
odcházeli z besedy plni překrásných dojmů. Pan Mára byl u nás již po čtvrté. Příští rok ho 
k nám do knihovny rádi pozveme znovu a budeme se těšit na besedu o Islandu a Grónsku. 
Beseda byla podpořena Ministerstvem kultury ČR.

Cestovatelské besedy jsou v naší knihovně oblíbené. V lednu se proto můžete těšit na 
další, a to (poprvé) o Africe a pro nás neznámé zemi Angole. O té nám přijede povídat pan 
Petr Čáp z Brna, který v této zemi působil dva a půl roku s Obecně prospěšnou společností 
Člověk v tísni.

Výstava „I u nás žijí šikovní lidé“
Po loňských pěkných ohlasech na výstavu „I u nás žijí šikovní lidé“ došlo na její 

pokračování – druhý ročník. Od neděle 28. října, kdy proběhla vernisáž výstavy, až do 29. 
listopadu je v knihovně k vidění rozmanitá ukázka výtvarných prací našich občanů. Pěkné 
je, že v letošním roce v knihovně vystavují všechny generace, od dětí až po seniory. Můžete 
se přijít podívat na dřevořezby ing. Miroslava Nedomy z Veselice, sochy akademického 
sochaře Romana Wenzela ze Suchdolu, fotografi e naší obce a okolí od RNDr. Petra Zajíčka 
z Vavřince, dřevořezby pana Luboše Jedličky z Vavřince a keramiku Ivy Machové. Také 
ruční práce budou zastoupeny, a to vyšívanými obrazy od paní Hruškové z Veselice a razítky 
vytvořenými paní Olgou Němcovou. Od mladé generace uvidíte malbu Martiny Červené 
z Veselice a fotografi e Michala Hlouška z Veselice. Nejmladšími vystavovatelkami jsou 
pak sestry Machovy. Nenechte si výstavu ujít, otevřena je vždy ve čtvrtek od 15.30 do 
18.30 hodin. Výstava je podpořena Ministerstvem kultury ČR.

CHYSTANÉ AKCE

Pojďte s dětmi do knihovny, za čtením i do čajovny
V sobotu 17. listopadu proběhne společné setkání dětí, rodičů, prarodičů a kamarádů, 

při kterém si budeme číst z oblíbených knih. Dospěláci představí dětem své knížky z dětství 
a děti zase přečtou ukázku z těch svých oblíbených nebo třeba i ukázky ze svých literárních 
dílek. Děti se také mohou těšit na příběh vzniku knihy Chřestýš 23 a ukázky z téhle krásné 
knihy. K pohodovému čtení nám čajmanka Zuzka uvaří dobré čaje. Začátek v 17 hodin, 
polštářky na sednutí s sebou. Akce proběhne za podpory MK ČR.
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Zdobení medových perníčků
Ve spolupráci s Knihovnou Suchdol se v sobotu 8. prosince uskuteční již naše třetí 

předvánoční setkání, na kterém budeme mít opět možnost nazdobit si medové perníčky. Paní 
Klímová nám letos přichystá nejen různé drobné tvary, ale i perníkové chaloupky, a naučí 
nás, jak je pěkně nazdobit. Pro příchozí bude nachystáno i malé občerstvení – teplé nápoje 
a výborná slepovaná perníková kolečka. Začátek v 13.30 hodin.

Vánoce v knihovně
Rok se sešel s rokem a máme před sebou opět nejkrásnější svátky roku. Jak je již tradicí, 

nachystáme si opět Vánoce i v knihovně. V letošním roce to bude už naše páté předvánoční 
setkání a program bude opět pestrý. Těšit se můžete na výtvarné tvoření, zvyky a tradice, 
zdobení stromečku, zpívání koled a mlsání cukroví. Akce proběhne za podpory Minister-
stvem kultury, a to v pátek 14. prosince v 17 hodin.

Z PERA NAŠICH DĚTÍ
Příspěvky do této rubriky tentokrát pocházejí z prázdninové výtvarné soutěže „Braši, 

u nás straší“. Po jejich přečtení zjistíte, že děti z naší obce jsou velice šikovné a nadané. 
Hanička Vybíhalová, nejmladší účastnice soutěže, nejen vymodelovala pěkné strašidlo 
Zdubínka, ale také k němu napsala pěkné říkání. Vítězky soutěže Bára a Terezka Machovy 
pak ke skřítkovi Lesníčkovi připsaly jeho životopis a Jirka Plíhal k pěknému obrázku 
vodníka připsal pohádku.

Zdubínek
Ve Zdubině žije v dubu hodné, malé strašidýlko Zdubínek. Společně s ním v dutině žije 

veverka, sousedka je sova a sojka. Pomáhá svým přátelům. Jediný, na koho se mračí, je zlá 
kuna a všichni ostatní, co jim ubližují.

Hanička Vybíhalová
Lesníček

Existují na světě odjakživa, stejně jako skály, ledovce, květiny a ptáci. Jsou součástí 
přírody, chrání ji. Lesníčci žijí jako svišti ve větvích, v dírách, ve skalách. Oblékají se 
do šatů z místních rostlin. Jsou tak téměř neviditelní. Nemají rádi, když výletníci trhají 
chráněné květiny! Navíc jim stejně zvadnou, než se vrátí domů. Výletníci si myslí, že jsou 
v majestátním tichu hor sami, ale chlupáčci jsou všude kolem, rozhořčeně brblají a uplivují 
si, co je to za chování? A rozhodnou se odklonit značení cesty! Lidé se ztratí. Budou mít 
strach, že nikdy nenajdou cestu zpátky, budou se bát tmy, rachotících stromů. Už se neobjeví 
a květiny budou stále krášlit svět, který chrání houfy chlupáčů Lesníčků.

Výskyt: celá země
Prostředí: hory
Velikost 30 cm
Potrava: borůvky, květiny, kořínky
Vzhled: v zimě bílí, v létě černí nebo zelení
Někteří tomuto stvoření říkají: Chlupaté děcko Bára a Terezka Machovy
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Vodník Štístko
Byl jednou jeden vodník. Jednoho dne se šly děti koupat do rybníka a o žádném vodníkovi 

nevěděly. Najednou se začalo jedno z dětí topit, ostatní začaly utíkat. Když si toho všiml 
vodník, nezaváhal a plaval pro dítě. Vylovil je a rodiče, které zavolaly děti, přiběhli a vodník 
jim je předal. Od té doby se vodníkovi říká Štístko. Jiří Plíhal

Přijďte se do knihovny na Zdubínka, Lesníčka, vodníka Štístka a ostatní soutěžní 
strašidla podívat.

RECEPTY OD NÁS
Podzimní recept je od paní Nečasové z Vavřince. Kdo měl možnost ochutnat její svatební 

koláče ví, že jsou opravdu výborné. K dobrým koláčům si můžete uvařit třeba „pečený 
ovocný čaj“, recept na něj je od Zuzky Hájkové z Veselice. Dá se pít za tepla i za studena. 
Zavařený v pěkné skleničce může být i nápaditým dárkem třeba pro nadcházející Vánoce.

Recept na „svatební“ koláče z Vavřince
Těsto na 200 ks koláčů se připraví z 1 kg hladké mouky, 10 dkg mletého cukru, 2 sklenic 

o objemu 0,2 l oleje, 6 žloutků, lžičky soli, kvasnic a necelého 0,5 litru mléka. Z vykynutého 
kvásku a dalších surovin zpracujeme těsto, aby se nelepilo a nechá se vykynout. Tvaroh 
(nejlépe z Mlékárny Otinoves) se připraví tak, že se dá do utěrky, aby se z něho odstranilo co 
nejvíce vody. Do vysušeného tvarohu se přidají 2 celá vejce a cukr. Rozinky, které nejprve 
naložíme do rumu se vkládají do tvarohu samostatně. Posýpátko se připraví z polohrubé 
mouky, cukru a másla – vše přiměřeně tak, aby bylo sypké. Z vykynutého těsta se odkrajují 
stejně velké části, např. polévkovou lžící, na těsto se dá tvaroh, několik rozinek a těsto se 
zabalí. Takto připravené koláče se potřou rozmíchaným vajíčkem, nahoru se dá posýpátko 
a upečou se. Po vychladnutí se koláče namáčí v rozpuštěném másle s troškou rumu. Koláče 
se nechají okapat na talíři a potom se obalují ve směsi z mletého a vanilkového cukru.

Pečený ovocný čaj
- 2 kg jakéhokoli ovoce (šťavnaté ovoce jako třešně, rybíz, švestky, hroznové víno 

apod., jablka, hrušky, ananas…)
- 3/4 – 1 kg cukru krystal
- 1 citron
- skořice, hřebíček, případně i badyán
- rum

Ovoce nakrájíme na menší kousky (třešně a hrozny rozpůlíme a vypeckujeme, větší 
ovoce na kostičky) a nasypeme do vyššího pekáče. Citron zbavíme slupky, nakrájíme na 
plátky a přidáme k ovoci, zasypeme cukrem a přidáme koření. Vše lehce zamícháme. Dáme 
do trouby rozehřáté na 170 stupňů a pečeme asi půl hodiny, dokud ovoce nepustí hodně 
šťávy. Jakmile je pekáč venku, lze přidat i trochu rumu. Vzniklá směs by měla být hodně 
sladká, zvlášť šťáva z ovoce (hlavně ta dává čaji chuť). Plníme do skleniček a zavaříme, 
aby chytlo víčko a čaj se nekazil. Čaj pak už jen stačí zalít vařící vodou, případně studenou 
neochucenou minerálkou. Dávkuje se podle chuti, na větší hrnek asi 3 čajové lžičky.
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Valná hromada OS Veselická kaplička
V sobotu 13. října se sešli v knihovně ve Veselici členové občanského sdružení Veselická 

kaplička u příležitosti valné hromady. Na společném setkání nejen bilancovali činnost od 
poslední valné hromady, která se konala 25. června 2011, ale přišli se i pobavit, zhlédnout 
fotky z akcí a naplánovat činnost sdružení pro další období. Od poslední valné hromady pro-
běhlo plno pěkných setkání. Jako první to byla akce Veseličtí se baví, která se konala v pátek 
1. července 2011 na hřišti u Svazarmu. Poté následovala prázdninová přestávka a další akcí byl 
zájezd do Olomouce a okolí, který se uskutečnil v sobotu 3. září 2011. Jak je už tradicí, další 
akcí uspořádanou sdružením, byl Silvestr na rozhledně, kterého se zúčastnilo na 400 návštěv-
níků, kterých každoročně přibývá. Na začátku letošního roku se uskutečnila obchůzka Tří 
králů. Výtěžek z této akce, který putoval na konto Tříkrálové sbírky organizované Oblastní 
charitou Brno, činil 5 448 Kč. Další akcí zorganizovanou v letošním roce byl již X. Velikonoční 
jarmark, který se uskutečnil v sobotu 7. dubna 2012 a byl opět hojně navštíven veřejností 
z celého regionu. V sobotu 5. května se pak uskutečnila vycházka do okolí obce. Tentokrát se 
šlo z Veselice do Ráječka, Karolína, Petrovic a zpět domů. Akci přálo nádherné jarní počasí 
a všichni její účastníci byli nadmíru spokojeni. V měsíci červnu uspořádalo sdružení tradiční 
Mši svatou konanou při příležitosti Svatoantonínské pouti. Ve středu 4. července se uskutečnilo 
na hřišti u Svazarmu tradiční zábavné odpoledne Veseličtí se baví. Také tato akce se vydařila, 
akci přálo počasí a panovala dobrá nálada. Zatím poslední akcí zorganizovanou v letošním 
roce byl tradiční zájezd na začátku září. Uskutečnil se v sobotu 8. září a jeho účastníci zavítali 
do Kroměříže. I tentokrát jsme měli možnost navštívit a poznat plno pěkných míst. Na závěr 
valné hromady se nad fotografi emi z proběhnutých akcí společně zavzpomínalo.

V květnu 2013 oslaví občanské sdružení Veselická kaplička své desáté výročí vzniku, což 
bude jistě příležitost k oslavě, bilancování i vzpomínání. Je pěkné, že se veseličtí mají možnost 
několikrát do roka setkat, pobavit a to napříč všemi generacemi. Za to patří poděkování všem 
těm, kteří se na činnosti Veselické Kapličky podílejí. Občanské sdružení VK je otevřené i pro 
nově příchozí. Případní zájemci o členství se mohou přihlásit u Hany Němcové.

Výbor sdružení

VESELICKÁ KAPLIČKA V KROMĚŘÍŽI

Ano, 8.9.2012 se naše občanské sdružení vydalo do Kroměříže, ne do tamního léčebného 
zařízení, ale na výlet, který pořádá pravidelně vždy na podzim již od roku 2004.

Program zájezdu byl vyčerpávající, ale protože tato perla umění chráněná UNESCEM 
neleží od nás daleko, mohli jsme vyrazit až v 8.30 hod.. Přesto jsme již v 11.00 hod., kdy 
jsme vstupovali do ARCIBISKUPSKÉHO ZÁMKU, měli prohlédnutou PODZÁMECKOU 
ZAHRADU, která je typem anglického parku.

Myslíme, že popisovat zámek – pokladnici umění všeho druhu, je zbytečné, stejně jako 
pohled na město ze zámecké věže, na kterou vystoupíte po 220 schodech.

V „obědové“ přestávce, mohl, kdo chtěl, navštívit MUZEUM KROMĚŘÍŽSKA s výsta-
vou věnovanou malíři Maxi Švabinskému. Milovníci motorek si přišli na své na náměstí, 
kde měli sraz majitelé motorek od nejstarších typů po nejnovější „nadupané“ stroje.
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Po doplnění sil nás očekávaly ARCIBISKUPSKÉ SKLEPY s odborným výkladem 
i s ochutnávkou 4 druhů mešních vín. Bylo velmi milé, když nás v nejstarších středově-
kých sklepeních přivítala socha jejich zakladatele, nám dobře známého biskupa Bruna ze 
Schauenburgu, který mimo jiné založil i Blansek a tedy i Veselici.

Na závěr jsme se prošli překrásnou KVĚTNOU ZAHRADOU  – skutečným „libosadem“, 
typem francouzského parku.

Unaveni a plni dojmů jsme se vrátili již před dvacátou hodinou domů. Přiznáváme se, 
že se již nyní těšíme na další putování s KAPLIČKOU, tentokrát v roce 2013. Doufáme, 
že nám opět bude přát i počasí. Nedomovi z Veselice

ODPADOVÉ OKÉNKO 

Víte, že……?

• V roce 2011 kolektivní systém ASEKOL spolupracoval s 538 komerčními subjekty 
(prodejci), které uvedly na trh celkem 37 086 tun elektrospotřebičů. Největší podíl, 
50 % objemu, již tradičně tvořily televize a počítačové monitory. 

• Množství elektrozařízení (televize, videa, počítače, tiskárny, spod.) uvedeného doda-
vateli (prodejci) sdruženými do kolektivního systému ASEKOL v ČR na trh vzrostlo 
v roce 2011 oproti roku 2010 o 44 %.

• ASEKOL sebral v systému zpětného odběru celkem 17 657 tun elektroodpadu, což 
představuje 47,6 % hmotnosti spotřebičů uvedených na trh prodejci. Toto číslo před-
stavuje meziroční narůst o 6,5 %. Tradičně největší objem (78,1 %) tvořily televizory 
a počítačové monitory.

• Oproti roku 2010 došlo v roce 2011 ke 100% narůst prodeje baterii.
• Ze sběrných dvorů pocházelo 80,4 % sebraného starého elektra.
• Nejdelší hod v motivační soutěži Zahoď mobil, pořádané systémem ASEKOL, měřil 

92,3 metrů.
• Sklo z obrazovek, jež byly používané u dříve vyráběných televizorů (tzv. CRT) 

představuje více jak 50 % váhy televizoru. 
• Ze skla použitých z 30 kusů CRT obrazovek, jež se recykluje a přidává do inovativní 

keramické směsi na výrobu obkladů, se vyrobí 70 m² těchto obkladů.
• Dva miliony ledniček již odevzdaly české domácnosti k recyklaci kolektivnímu sys-

tému ELEKTROWIN. Svého vysloužilého chladicího pomocníka se tak za posledních 
sedm let „zbavila“ každá druhá česká domácnost. Díky jejich recyklaci se ušetřilo 
46 tisíc tun železa potřebného k výrobě 5 400 vozů Škoda Octavia, a energie, která 
by vystačila městu Kladnu na celý rok. 

• V minulém roce bylo využito a recyklováno 111 246 tun plastů, což odpovídá 59 % 
plastových obalů. 

• V minulém roce bylo využito a recyklováno 289 477 tun papíru, což odpovídá 94 % 
papírových obalů.
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(ELEKTROWIN a.s., skupiny elektrozařízení 1 – velké domácí spotřebiče, 2 – malé domací spotřebiče a 6 – elektrické nářadí)

KOMPLETNOST ZPĚTNĚ ODEBÍRANÉHO ELEKTROZAŘÍZENÍ

Jde o zpětně odebírané elektrozařízení, 
předejte je kolektivnímu systému ELEKTROWIN...

Jedná se o odpad, kolektivní systém 
 ELEKTROWIN tento elektroodpad nepřebírá.

Kontakt: ELEKTROWIN a.s., Michelská 300/60, 140 00 Praha 4, tel.: 241 091 835, fax: 241 091 834, e-mail: info@elektrowin.cz, www.elektrowin.cz
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NĚKDY RADOST, OBČAS MARNOST

Když jsme se po dovolenkové odmlce vraceli do Vavřince, ozvalo se z areálu školky 
radostné volání. Malý klučina se pochlubil, že se už dostal do vavřinecké školky. 
Nedivím se jeho radosti, hřiště školky máme pod okny a vidíme všechno jako na dlani. 
Můžeme tak sledovat malé i větší prcky v akci. Areál je krásný, paní učitelky aktivní a 
děti radostné. Hrála hudba, na lavičkách seděli vyprávějící si rodiče dětí, paní učitelky se 
staraly o dobrou společenskou úroveň a mezi tím vším běhaly a hrály si děti, sledované 
tentokrát očima nejen učitelek, ale i rodičů. Dozvěděl jsem se, že se jednalo o závěrečné 
posezení po právě absolvované drakiádě. Zavzpomínal jsem na výrobu draků s našimi 
dětmi, na jejich radost, když nám to pěkně lítalo. Je to už dávno, ale pohled na spokojené 
rodiče a děti mě vrátil o více než dvacet let zpátky.

Letošní svatováclavská slavnost, vyjádřená i státním svátkem, potěšila mnohé, neboť 
prodloužený víkend nabídl možnost k aktivnímu i pasivnímu odpočinku. Rozhodl 
jsem se, že si udělám pěkný výlet a tak ihned po svatováclavské mši jsem se vydal na 
jednu ze svých bicyklových toulek. Tentokrát jsem dojel údolím Luhy k Vlčí skále a 
pak se vracel lesní cestou spojující Sloup se Žďárnou. Po novém asfaltovém povrchu 
cesta rychle ubíhala a najednou jsem se, k mému úžasu, vynořil z lesa u sloupského 
fotbalového hřiště. Při vjezdu do Sloupu mě zaujaly vývěsky stojící vedle hotelu Stará 
škola. Byl nádherný den a tak jsem zastavil a šel se podívat, jaké zprávy vitríny nabí-
zejí. Na novinových výstřižcích byly fotbalové tabulky okresních soutěží a já jsem tak 
ke svému úžasu zjistil, že vavřinečtí fi lharmonici již hrají první housle. Po pečlivém 
prozkoumání výsledků a zjištění, že i Sloup bojuje o čelo tabulky, jsem se v příjemném 
rozpoložení přesunul na oběd ke Kovaříkům. Po chvíli jsem při příchodu „menýčkových 
hostí“ zpozorněl. Nejednalo se totiž o žádné výletníky, ani místní štamgasty. Byli to 
dělníci, očividně naštvaní, že musí sváteční den trávit v práci. Měl jsem chuť zeptat 
se, pro koho v takový den pracují, ale pak jsem se raději udržel a na nic se neptal. Na 
jejich místě bych se totiž netvářil o nic lépe. Situaci možná zachránila prohibice bránící 
zvyšování adrenalinu a tím i výbuchu hněvu. Příště bych se, být na místě toho, kdo jim 
práci přikázal, rozmyslel, jestli je vhodné narušovat poklid státního svátku. Mohl by 
totiž být defenestrován, a je jedno, z kterého okna. Po chutném obědě jsem se zklidnil 
a mohl jsem vyrazit domů do Vavřince.

Nyní se ještě vrátím k datu 22. 9., kdy proběhlo otevření sběrného dvora ve Veselici. 
Vzhledem k tomu, že jsem ten den byl účastníkem křtu naší první vnučky, tříměsíční 
Emmičky, nemohl jsem se slavnostního zahájení zúčastnit. Přečetl jsem si tedy články 
o sběrném dvoru, poptal se účastníků a zajel se do Veselice podívat. Vynaložená investice 
by měla umožnit občanům vytáhnout veškeré nepotřebné „krámy“ z půd, kůlen a sklepů 
a odevzdat je na místo, odkud budou putovat jako druhotná surovina k opětovnému 
zpracování a následnému využití. Ochrání se tak životní prostředí, jehož součástí je 
i vzduch, který ještě stále máme zdarma. V případě Drahanské vysočiny by se mohlo 
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jednat o vzduch kvalitní, zdraví prospívající, nebýt bezohledných jednotlivců, kteří pálí 
ve svých kamnech igelity, holínky, staré škrpály a nevím, co ještě. Vím však bezpečně, 
že když to provedou, je v širokém okolí nedýchatelno. A rakovinotvorno. Kdo jsou 
oni vavřinečtí paliči, nevím. Ve Sloupu jsem nedávno málem volal hasiče, když jsem 
uviděl valící se černo z komína. Nešlo o požár, nikomu jsem tedy nevolal, ale smrad 
byl odporný. Dnes již neexistují středověké pranýře, na nichž by mohli být tito lidé 
vystaveni, avšak pranýřuje se jinak. Nevím ale, neplatí-li ono biblické:“ Marnost nad 
marnost“. Myslím si, milí spoluobčané, že bychom k sobě mohli být ohleduplnější. 
Odevzdávejme tedy „poklady našich domácností“ do sběrných nádob, umístěných v naší 
obci, případně využijme možnosti nového sběrného dvora v sousední Veselici. Určitě 
se nám bude žít a dýchat zdravěji a radostněji.

A nyní se ještě jednou vraťme po pomyslné časové ose zpět až do soboty 30. června. 
To jsem se, díky článku ve vavřineckém zpravodaji, dozvěděl o vítězství v anketě“ 
Alej roku 2011“, která byla právě ten den slavnostně otevírána. Šli jsme se tedy 
s manželkou na alej podívat. Cestu lemovanou lipami jsme naposledy procházeli před 
deseti roky spolu s dalšími pěstounskými rodinami, s nimiž jsme prožívali prázdninový 
týden v češkovickém hotelu Vyhlídka. Naplánovali jsme tehdy výlet a trasu jsme vedli 
Obůrkou, Novými Dvory lipovou alejí na zříceninu hradu Blansek a dále Pustým žlebem 
až na Macochu. S odstupem deseti let máme tedy možnost srovnání se současným 
stavem lipové aleje. Dle našeho názoru obnova proběhla velmi citlivě, byla odvedena 
kvalitní práce navazující po téměř 200 letech na dílo hraběte Salma. Informační tabule, 
umístěná na začátku aleje, nás mimo jiné seznámila s historií Novodvorské aleje, ale 
i s podněty vedoucími k zakládání alejí všeobecně. Fotografi e a celé provedení tabule 
je pro návštěvníky Nových Dvorů důležitým zdrojem informací a poučení. Nás zaujala 
fotografi e zachycující žáky sloupské základní školy, kteří Novodvorskou alej přihlásili 
do soutěže „Strom roku 2012“. Originální nápad, namalovat všech 57 stromů a slepit 
z nich 12 metrů dlouhou přihlášku do soutěže, přivedl alej až do fi nále, v němž zastupuje 
Jihomoravský kraj.

Ještě o jedno potěšení se s vámi musím podělit. Ve Zpravodaji jsem se dozvěděl, 
že se začíná uvažovat o vyčištění jediné viditelné vavřinecké skvrny. Dříve rybníček 
„kachňák“, nyní požární nádrž, se má vyčistit. Zlikviduje se nejen nepříjemný pach, 
ale i estetický stín, nacházející se téměř uprostřed Vavřince.

Jak je tedy vidět, provází náš život spousta radostí. Je však škoda těch marností, 
které jsou také našimi společníky. Tito nám však nepůsobí radost (radosti), ale starost 
(starosti).

 Miroslav Opatřil
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Nabízíme vysokorychlostní  připojení k internetu 

bezdrátovou technologií nebo optickým kabelem

rychlost až 20 Mbit/s

cena od 300 Kč/měsíčně

instalace zdarma

 
 

 
    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

JJeeddnnaa  zz  nneejjvvěěttššíícchh  zzeemměěmměěřřiicckkýýcchh  ffiirreemm  vv  ČČRR  ss  nnaabbííddkkoouu  
komplexních geodetických prací 

 

�  Práce v ka tast ru  nemovi tost í  
�  Geometr ické p lány  
�  Pozemkové úpravy  
�  Technické  mapy  
�  Geodet ické  práce  ve  výs tavbě  
�  Speciá ln í  práce  inženýrské  geodéz ie  
�  Dig i ta l izace mapových podkladů  
�  Geograf ické  in formační  sys tém y -  G IS  

BLANSKO, Smetanova 6    
Blažek Leoš  

blazekl@geodezie-brno.cz 
  www.geodezie–brno.cz 

GB-geodezie, spol. s r.o. 

tel. 723 830 686 
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AKTUÁLNÍ INFORMACE Z OBÚ VAVŘINEC 

• Obracíme se občany, aby v průběhu letošní zimy pomohli v úklidu chodníků, případně 
místních komunikací u svých nemovitostí. Posypový materiál bude připravený v dosta-
tečném množství v plastových nádobách. Údržbu chodníků a místních komunikací 
u neobydlených nemovitostí bude zajišťovat obecní úřad. Plužení komunikací bude 
zajištěno stejně jako v loňském roce. 

• Dále se obracíme na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu zimního období, pokud 
možno, mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění zimní údržby komunikací a 
svoz domovního odpadu. 

• Žádáme občany z Vavřince, aby neodváželi biologický odpad do prostoru bývalého 
hnojiště v lokalitě Černý kříž. K tomuto účelu bude sloužit kontejner, který je přistavený 
v sousedství sportovního areálu a do něho je možné vedle trávy posečené na fotbalovém 
hřišti ukládat i zeleň ze zahrad, předzahrádek a veřejného prostranství. Současně sdělu-
jeme, že kontejner na železo byl zrušený a drobné železo je možné odkládat do nádoby 
umístěné s dalšími kontejnery poblíž obecního úřadu a nebo na sběrném dvoře ve Veselici. 

• Občany z Veselice, Suchdolu a Nových Dvorů žádáme, aby k likvidaci zeleně a dalšího 
biologického odpadu včetně větví ze stromů využívali sběrný dvůr ve Veselici. Ukládání 
biologického odpadů jako zhrabků, trávy a větví ze stromů mimo sběrný dvůr je přísně 
zakázáno a bude postihováno. 

Obecní úřad

VODOINSTALATÉRSTVÍ, TOPENÁŘSTVÍ, PLYN, 
SOLÁRNÍ SYSTÉMY

JIŘÍ STEHLÍK
Veselice 

  Sloup v Moravském krasu
IČ:  
DIČ:  CZ 

Vodoinstalatérství, topenářství – rodinné domy, byty, průmyslové stavby
-  nové systémy - voda, odpady, topení, plyn
-  rekonstrukce stávajících systémů – voda, odpady, topení, plyn
-  solární systémy
-  podlahové topení
-  výměna bojlerů  -   výměna kotlů – pevná paliva, plyn

Kontakty:
mobil:   
e-mail: voda.sd@centrum.cz
internet: www.topeni-blansko.cz
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KALENDÁŘ AKCÍ NA  LISTOPAD – PROSINEC 2012

Výtvarná díla ..................................................................  pátek 9.11. 2012
Malování horkým voskem technikou encaustic, 
začátek v 17 hod. v Knihovně ve Veselici     

Pojďte s dětmi do knihovny, za čtením i do čajovny .... sobota 17.11. 2012
Setkání čtenářů nad knihami a při dobrém čaji ve veselické knihovně, 
začátek v 17 hodin

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici  .... sobota 1.12. 2012
Prostranství na nové návsi, začátek v 15 hod.

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci  .... neděle 2.12. 2012
Prostranství u kapličky, začátek v 15 hod.

Zdobení medových perníčků .......................................  sobota 8.12. 2012
Zdobení medových perníků organizované veselickou knihovnou 
ve spolupráci s knihovnou v Suchdolu, 
začátek ve 13.30 hod. v místnosti OV Suchdol

Vánoce v knihovně  .......................................................  pátek 14.12. 2012
Akce pro děti ve veselické knihovně, tvořivá dílna na téma Vánoc, 
poslech koled, zdobení vánočního stromku, začátek v 15 hod.    

Valná hromada  ...........................................................  sobota 22.12. 2012
Valná hromada TS Vavřinec, pol. místnost Vavřinec,
začátek v 17 hod.   

SEZNAM JUBILANTŮ V OBDOBÍ ZÁŘÍ – ŘÍJEN 2012

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů 
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Ševčíková Anna Vavřinec 151 75 roků

Blažková Anděla Vavřinec 50 88 roků

Nečasová Jarmila Vavřinec 13 70 roků

Kalová Marta Vavřinec 60 82 roků

Němcová Marie Veselice 67 88 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme



SDH Vavřinec na zájezdu 
ve Velkých Losinách

SDH Vavřinec na zájezdu

Branný závod mladých 
hasičů ve Vavřinci

Branný závod mladých 
hasičů ve Vavřinci

Beseda o Japonsku 
ve veselické knihovně

Vernisáž výstavy 
„I u nás žijí šikovní lidé“
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